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Vezměte, prosíme, na vědomí, že text článku odpovídá platné právní úpravě ke dni publikace.

10 otázek pro ... Tomáše Nahodila
JUDr. Tomáš Nahodil. Advokát se zkušenostmi novináře. Už na střední škole pracoval ve
zpravodajství rozhlasových stanic Rádio Zlatá Praha a Frekvence 1. Přesto místo žurnalistiky
vystudoval práva. Advokátem je od roku 2008. Specializuje se na složité právní případy a řízení před
Nejvyšším, Nejvyšším správním, Ústavním a Evropským soudem pro lidská práva. Dvakrát se z
advokacie do novinařiny vrátil. Před třemi lety pracoval v zázemí zpravodajství České televize a loni
vedl pondělní přílohu Lidových novin Právo a justice.

1. Co máte na své práci nejraději?
Pestrost. Různorodost. Změnu. Akci. Detaily. Strategii. A ze všeho nejvíc finty.   

2. Největší pracovní úspěch?
V advokacii určitě znovuotevření restitučního případu opočenského zámku v roce 2014. V novinařině
pak, že Ústavní soud začal po sérii mých článků, které jsem tomu jako redaktor Lidových novin
věnoval, od loňského července zveřejňovat počty nevyřízených případů, takže jej novináři o tuto
statistiku už nemusejí žádat podle zákona o svobodném přístupu k informacím a v případě odmítnutí
nad ním vítězit u Úřadu pro ochranu osobních údajů.

3. Jak často Vás ve vašem oboru něco překvapí?
Stále něco a mnohem častěji, než bych čekal.

4. Kdo nebo co nejvíce ovlivnilo Váš profesní život?
Spolužák mého táty ze střední školy, který vystudoval práva, stal se advokátem a v 90. letech k nám
domů chodil tátovi pomáhat se založením eseróčka. Psal se rok 1991, chodil jsem teprve do šesté
třídy, a právě tehdy se rozhodnul stát se advokátem.

5. Knížka, kterou jste četl naposled?
Vždycky jich čtu víc najednou a nepřijde mi to vůbec divné, protože souběžně rozečtených mám i
několik advokátních spisů. Bezpečně to bude právě ta, co na mém nočním stolku od dnešního rána
leží na hromadě všech rozečtených knížek úplně nahoře, protože tam jsem ji včera večer odložil.

6. Který předmět byl na studiích Vašim nejoblíbenějším a proč? A který jste naopak neměl
rád vůbec?
Z teoretických předmětů jsem měl nejradši právní dějiny evropských zemí a USA. Z odborných pak
ústavní právo. Naopak nerad jsem měl obchodní právo.

7. Proč jste se rozhodl stát právníkem?
Protože mě vždycky bavilo mluvit, psát, argumentovat, vyřizovat záležitosti pro jiné a bojovat za ně.

8. Ideální způsob relaxace?
Masáž lávovými kameny.

9. Čím byste byl, kdybyste nebyl právníkem?
Novinářem. A pokud by v roce 1989 nepřišla Sametová revoluce, tak nejspíš lékařem.



10. Vaše práce vyžaduje rozhodnost. Přesto – jsou v životě nějaké situace, kdy jste
nerozhodný?
Nemohu se rozhodnout, jak vám na tuhle otázku odpovědět.
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